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Protokół nr 36/2013 
posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 18 czerwca 2013 r.  
w godz. 1530 – 1700 w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

przy ul. Mickiewicza 1. 
 
 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1/ Tadeusz Zamaro  - przewodniczący Komisji, 
2/ Krzysztof Ołowniuk  - wiceprzewodniczący Komisji, 
3/ Adam Kacprzyk, 
4/ Włodzimierz Marczewski,  
5/ Leszek Perkowski, 
6/ Agnieszka Rzatkowska,  
7/ Stanisław Sieczkowski, 
8/ Mariola Szczypiń. 

 
W posiedzeniu udział wzięli: 

1/ Łukasz Kurzyna - Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, 
2/ Honorata Rudnik – naczelnik Wydz. S, 
3/ Eugeniusz Przybysz - naczelnik Wydz. OSGK, 
4/ Justyna Wołągiewicz – kierownik Referatu Urbanistyki, 
5/ Radosław Wysocki – naczelnik Wydz. GR, 
6/ Adam śywiczyński – Miejski Konserwator Zabytków, 
7/ Grzegorz Kochanowicz – prezes PWiK, 
8/ Zbigniew Makarewicz – prezes PGO, 
9/ Tadeusz Szaciło – prezes zarządu PEC. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył Tadeusz Zamaro, który powitał zebranych i nadmienił,  
Ŝe porządek posiedzenia wraz z materiałami został członkom komisji przesłany. 

Łukasz Kurzyna poprosił o wprowadzenie do porządku obrad Komisji, projektu uchwały w 
sprawie udzielenia wsparcia działalności Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 
Przewodniczący Komisji zaproponował wprowadzenie powyŜszego projektu uchwały  
do porządku posiedzenia jako punkt 2. 

Radni nie wnieśli uwag, wobec czego został przyjęty następujący porządek 
posiedzenia:  

 
1. Przyjęcie protokołu nr 35/2013 z dnia 21 maja 2013 r. posiedzenia  

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wsparcia działalności 
Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 

3. Zaopiniowanie wniosku w sprawie przyjęcia do planu sprzedaŜy działek 
będących własnością Miasta Suwałk. 

4. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach  
Spółka z o. o. za okres od 01.01.2012 r. do 31.12.2012 r. 
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5. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji  
w Suwałkach Spółka z o. o. za 2012 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia realizacji zadania 
własnego „Przedsiębiorstwu Gospodarki Odpadami w Suwałkach” Spółka  
z ograniczoną odpowiedzialnością. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

8. Sprawozdanie z realizacji „Programu opieki nad zabytkami miasta Suwałki  
na lata 2009-2012”. 

9. Raport z wykonania Programu ochrony środowiska dla miasta Suwałki  
za lata 2011-2012. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat  
za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk  
oraz na terenie gminy Suwałki. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: 
Bakałarzewską, Grunwaldzką, Zarzecze, Zastawie i terenem byłej bocznicy 
kolejowej w Suwałkach. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzniesienia w Suwałkach  
pomnika – popiersia upamiętniaj ącego Marszałka Józefa Piłsudskiego. 

13. Wolne wnioski.  

 
 
Ad pkt. 1 
Przyjęcie protokołu nr 35/2013 z dnia 21 maja 2013 r. posiedzenia Komisji Strategii  
i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 
Tadeusz Zamaro poinformował, Ŝe protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji Strategii  
i Rozwoju Gospodarczego został sporządzony i zapytał radnych o ewentualne uwagi  
i wnioski. Zebrani nie zgłosili zastrzeŜeń, wobec czego stwierdził, Ŝe protokół został przyjęty 
przez Komisję. Poinformował równieŜ, Ŝe protokół z posiedzenia Komisji jest do wglądu  
w Biurze Rady Miejskiej.  
 
 
Ad pkt. 2 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wsparcia działalności Spółdzielni 
Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Agnieszka Rzatkowska poprosiła naczelnik Wydziału Spraw Społecznych o informację na 
temat rodzaju umów, jakie zostały zawarte z osobami pracującymi Spółdzielni Socjalnej 
„Perspektywa”. 
 
Łukasz Kurzyna zreferował przedłoŜony projekt uchwały. W ubiegłym roku grupa osób  
ze Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach wystąpiła z wnioskiem do Urzędu 
Miejskiego w Suwałkach o administrowanie słupów ogłoszeniowych. Urząd Miejski chcąc 
wyjść naprzeciw osobom bezrobotnym, przekazał spółdzielni socjalnej zarządzanie 
powyŜszymi słupami.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
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Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 1. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia wsparcia 
działalności Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 3 
Zaopiniowanie wniosku w sprawie przyjęcia do planu sprzedaŜy działek będących 
własnością Miasta Suwałk. 
Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Łukasz Kurzyna omówili przedłoŜony wniosek w sprawie przyjęcia do planu sprzedaŜy 
działek będących własnością Miasta Suwałk. 
 
Tadeusz Zamaro poddał pod głosowanie działki: ozn. nr. geod. 31370/1, 31370/3 i 31371/1 
o łącznej powierzchni 0,0832 ha, połoŜona w Suwałkach przy ul. Zastawie – sprzedaŜ  
w drodze bezprzetargowej z przeznaczeniem na polepszenie warunków zagospodarowania 
nieruchomości sąsiedniej składającej się z działek nr  31370/2 i 31371/2, bez moŜliwości 
budowy ogrodzenia od strony zalewu „Arkadia”. 
 
Głosowanie nad wnioskiem: 
za pozytywną opinią głosowało  - 8 radnych, 
przeciw     - 0, 
wstrzymał się od głosu   - 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia do planu 
sprzedaŜy działek będących własnością Miasta Suwałk. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 4 
Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach  
Spółka z o. o. za okres od 01.01.2012 r. do 31.12.2012 r. 
Informacja… stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Włodzimierz Marczewski poprosił o przybliŜenie tematu dotyczącego świadectw  
z Kogeneracji oraz gdzie nastąpi rozbudowa sieci cieplnych przy załoŜeniu wykorzystania 
środków unijnych z nowego okresu 2014-2020. 
 
Tadeusz Szaciło odpowiedział, Ŝe świadectwa z kogeneracji miały być elementem pomocy 
finansowej państwa w celu racjonalnego gospodarowania zasobami paliwowymi w kraju.  
Za energię elektryczną wytwarzaną ze spalania węgla przysługiwały świadectwa czerwone, 
które miały wartość ok. 24 zł. Elektrociepłownie razem z węglem zaczęły spalać równieŜ 
biomasę, co spowodowało nadpodaŜ świadectw z kogeneracji. Skutkiem tego był spadek  
ich cen. Od 1 stycznia br. całkowicie wycofano świadectwa z obiegu.  
 Odnośnie sieci ciepłowniczej będzie rozbudowywana tam, gdzie mieszkańcy Suwałk 
wyraŜą chęć podłączenia się do niej. W pierwszej kolejności planuje się zaopatrzyć w ciepło 



4 

 

domy jednorodzinne okolicy ulicy Buczka, o czym jej mieszkańcy zostali poinformowani. 
Zainteresowanie mieszkańców tym tematem jest minimalne. 
 
Łukasz Kurzyna nadmienił, Ŝe obecnie nie wszyscy mieszkańcy ulicy Buczka wyraŜają 
zainteresowanie w sprawie podjęcia działań umoŜliwiających podłączenie nieruchomości  
do sieci ciepłowniczej Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach. 
 
Leszczek Perkowski zapytał o plany dotyczące podłączeń nieruchomości w obrębie centrum 
miasta. 
 
Tadeusz Szaciło objaśnił Ŝe moŜliwe jest podłączenie wszystkich nieruchomości,  
o ile właściciele wyraŜą chęć. Warunkiem jest, aby nieruchomość posiadała wewnętrzne 
instalacje centralnego ogrzewania. 
 
Tadeusz Zamaro - czy zostanie zamknięta kotłownia Centrum. 
 
Tadeusz Szaciło - od 1 stycznia 2014 r. rozpocznie się proces likwidacji kotłowni Centrum. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego Informacja z działalności 
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Suwałkach Spółka z o. o. za okres od 01.01.2012 r. 
do 31.12.2012 r. została przyjęta 
 
 
Ad pkt. 5 
Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach 
Spółka z o. o. za 2012 rok. 
Informacja… stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Stanisław Sieczkowski zapytał, dlaczego straty wody są na tak wysokim poziomie. 
 
Grzegorz Kochanowicz wyjaśnił, Ŝe straty wody spowodowane są przeciekami  
z uszkodzonych rur. Zatrudniono firmę, która zajmuje się wyszukiwaniem przecieków.  
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach, w miarę moŜliwości, stara się 
naprawiać zidentyfikowane usterki. 
 
Tadeusz Zamaro – ile czasu zajmie ukończenie budowy instalacji suszenia osadów 
ściekowych? 
 
Grzegorz Kochanowicz oświadczył, Ŝe zgodnie z podpisaną umową, data ukończenia 
budowy instalacji suszenia osadów ściekowych wyznaczona jest na dzień 20 września 2014 r. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego Informacja z działalności 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o. o. za 2012 rok została 
przyj ęta. 
 
 
Ad pkt. 6 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia realizacji zadania własnego 
„Przedsiębiorstwu Gospodarki Odpadami w Suwałkach” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 8 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie powierzenia realizacji 
zadania własnego „Przedsiębiorstwu Gospodarki Odpadami w Suwałkach” Spółka  
z ograniczoną odpowiedzialnością. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 7 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Łukasz Kurzyna zreferował przedłoŜony projekt uchwały. 
 
Tadeusz Zamaro oznajmił iŜ, do tej pory wybór nazw ulic odbywał się na tzw. konwencie. 
Przewodniczący Klubów radnych, Przewodniczący poszczególnych Komisji oraz Prezydenci 
w formie dyskusji dokonywali wyboru. 
 
 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 8 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 8 
Sprawozdanie z realizacji „Programu opieki nad zabytkami miasta Suwałki  
na lata 2009-2012”. 
Sprawozdanie… stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Adam śywiczyński zreferował przedłoŜone Sprawozdanie... 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego Sprawozdanie z realizacji 
„Programu opieki nad zabytkami miasta Suwałki na lata 2009-2012” zostało przyjęte. 
 
 
Ad pkt. 9 
Raport z wykonania Programu ochrony środowiska dla miasta Suwałki  
za lata 2011-2012. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego Raport z wykonania 
Programu ochrony środowiska dla miasta Suwałki za lata 2011-2012 został przyjęty. 
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Ad pkt. 10 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat  
za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk  
oraz na terenie gminy Suwałki. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Łukasz Kurzyna zreferował przedłoŜony projekt uchwały, następnie wniósł autopoprawkę 
do projektu uchwały, polegająca na wykreśleniu w §1 ust. 3 pkt 2 zwrotu „do 26. roku Ŝycia”. 
 

Członkowie Komisji zaakceptowali wniesione autopoprawki. Nie zgłoszono 
wniosków, wobec czego przystąpiono do głosowania.  
 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 8 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  
w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk 
oraz na terenie gminy Suwałki. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 11 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Bakałarzewską, Grunwaldzką, Zarzecze, 
Zastawie i terenem byłej bocznicy kolejowej w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Justyna Wołągiewicz i Łukasz Kurzyna zreferowali przedłoŜony projekt uchwały. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 8 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Bakałarzewską, 
Grunwaldzką, Zarzecze, Zastawie i terenem byłej bocznicy kolejowej w Suwałkach  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 12 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzniesienia w Suwałkach  
pomnika – popiersia upamiętniaj ącego Marszałka Józefa Piłsudskiego. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
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Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 1 radny. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wzniesienia  
w Suwałkach pomnika – popiersia upamiętniającego Marszałka Józefa Piłsudskiego. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 13 
Wolne wnioski. 
 
Łukasz Kurzyna poinformował, iŜ planuje się podpisać umowy z Przedsiębiorstwem 
Gospodarki Komunalnej w Suwałkach oraz z firmą „Czyścioch” na dwumiesięczny, 
bezprzetargowy wywóz śmieci.  
 

Wniosków nie zgłoszono, w związku z tym po wyczerpaniu porządku, 
Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie.  
 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Komisji 
Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
 

Tadeusz F. Zamaro 
Protokołowała 
Dorota Plaga 
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach. 


